
 

 

Motion till Nacka kommunfullmäktige 2021-06-14 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane 

 

Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar 

Nacka har en ambition om att vara bäst på att vara kommun. I detta ingår att hela tiden ta hand om och 
förbättra Nackabornas livsmiljö. Samtidigt som kommunen förtätas blir det också ett större tryck på 
naturen och våra sjöar. Därför är det extra viktigt att inte bara värna, utan även förbättra de olika 
värden naturen och vårt vatten erbjuder.  

Under 2020 har kommunen med hjälp av stödpengar Miljöpartiet förhandlat fram i regeringen, 
förbättrat vattenkvalitén i Järlasjön och Sicklasjön genom att fälla ut aluminiumsalt och binda fosfor i 
sjöarnas bottensediment. Eftersom det är något Miljöpartiet i Nacka föreslagit sedan många år är vi 
extra glada att den åtgärden nu har kunnat genomföras. 

Nu vill vi gå vidare med reningen av Nackas sjöar och föreslår att kommunen utreder i vilka sjöar det 
skulle kunna vara lämpligt att minska mängden karpfiskar som Mört och Sarv för att ytterligare minska 
övergödningen, förbättra vattenkvalitén och den ekologiska statusen. Karpfiskar äter de djurplankton 
som äter växtplankton, och blir det för lite djurplankton så ökar mängden växtplankton vilket i sin tur 
kan leda till svåra algblomningsproblem och att sjöar på sikt växer igen. Bättre förutsättningar för 
rovfiskar som Gädda och större Abborre skapar en bättre ekologisk balans och ger också bättre 
förutsättningar för sjöfågel. 

Reduktionsfiske har tidigare varit ifrågasatt men senare studier visar att det ger stora fördelar som 
minskad syrebrist, klarare vatten och ökad biologisk mångfald. 

 

 
 

 
Miljöpartiet de gröna yrkar på att: 

 Kommunen utreder lämpligheten att använda reduktionsfiske som metod för att rena Nackas 
sjöar. 

 

 

 

…………………………………         …………………………………  
Sidney Holm (mp)                          Lisskulla Zayane (mp) 


